
Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget

Til: Klima-, energi- og forsyningsministeren

Dato: 23. maj 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

KEF alm. del

Spørgsmål 422
Vil ministeren kommentere, hvorvidt han mener, at det er hensigtsmæssigt, at fjernvar-
meselskaberne ikke fremover kan eje og drive nye fjernvarmeunits i boliger – i hvert 
fald ikke som en del af hovedaktiviteten og med kommunal garanti - sådan som det 
i dag sker i vidt omfang, jf. afgørelse fra Forsyningstilsynet »Afgørelse om, at udgifter 
i tilknytning til fjernvarmeunits ikke kan indregnes i varmeprisen« af 30. april 2024 på 
afg.forsyningstilsynet.dk? Det ønskes i besvarelsen oplyst, om ministeren er enig i, at 
der er en række fordele ved, at selskaberne ejer fjernvarmeunits i form af, dels at flere 
borgere vil installere unit, når de ikke skal afholdes investeringsomkostningen på en 
gang, og dels at man kan opnå en mere hensigtsmæssig og klimavenlig drift af det 
samlede fjernvarmesystem. Endelig ønskes det oplyst i besvarelsen, om ministeren på 
den baggrund vil tage initiativ til at revidere varmeforsyningsloven på dette punkt.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Signe Munk (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Signe.Munk@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Rasmus Horn Langhoff
formand
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